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PROTOKÓŁ NR 0012.2.9.2022  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 15 listopada 2022r. 
 
miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14:30 – 16:10 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Budżet Miasta na 2023r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2023 rok.  

 
4.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu miasta 
Jastrzębie-Zdrój przez Octopus Reklama.  

5. Informacja na temat targowiska miejskiego. 
 
6. Cech Rzemieślników i innych Przedsiębiorców. 
 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Plan pracy Komisji na I półrocze 2023r. 
 
9. Przyjęcie protokołu z dnia 18 października 2022r.  

10. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,  powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3. 
Budżet Miasta na 2023r. 
 

 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Jeżeli chodzi o ul.Witczaka, gdzie prowadzone są roboty łącznie z likwidacją 
wiaduktu i ponoć mają tam powstać parkingi, czy może pan Prezydent powiedzieć                     
w którym miejscu? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Jadąc od basenu i pierwszego nasypu kolejowego tam jest utworzony trójkąt, gdzie 
będzie parking. 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Na 46 miejsc. 
 
Marek Krakowski – Dyrektor JZK 
My też projektujemy, ponieważ został złożony wniosek do Konserwatora Zabytków 
i czekamy na odpowiedź. Tam będzie parking na 56 miejsc, czyli powyżej dawnej 
rozlewni wód. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Generalnie dwa, trzy lata temu przedstawiałem koncepcję parkingów w tamtym 
rejonie, bo wtedy była już zaprojektowana ul.Witczaka i parking obecnie 
wykonywany był już wówczas przewidziany. Natomiast pozostałe po drugiej stronie 
basenu. Natomiast tam jest problem ponieważ jest potrzeba przełożenia sieci EC                                
i wodociągowych. Częściowo wodociągi miały to przekładać, natomiast część sieci 
zostanie zlikwidowane przez SRK i to, co zostanie zobaczymy, ponieważ są to 
potencjalne miejsca na parkingi. 
 
Marek Krakowski – Dyrektor JZK 
To, co w tej chwili projektujemy jest zgodne z koncepcją, którą kilka lat wcześniej 
Konserwator zatwierdził. Mamy propozycję nieco powiększenia tego parkingu                          
i akurat wczoraj byłem w Katowicach i myślę, że jest szansa, żeby ten projekt 
przez Konserwatora został przyjęty.   
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Jeżeli chodzi o inwestycje związane z gospodarką, to nowych inwestycji nie mamy, 
bo o tym mówiliśmy, że nie przewidywaliśmy ze względu na budżet. Natomiast to, 
co w tym roku miało być wykonane przesunęło się ze względu na to, że staraliśmy 
się o pozyskanie stu milionów na przygotowanie wszystkich dróg prowadzących do 
stref ekonomicznych. Niestety nie pozyskaliśmy tych środków i tam była m.in. 
ul.Towarowa do ul.A.Krajowej tj. połączenie rejonu Moszczenicy. Natomiast nie 
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wykonany odcinek drogi przy „Inventini” będzie w przyszłym roku 
wyremontowany.  
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chciałbym zapytać przy okazji przebudowy parkingu przy Szkole Podstawowej                       
nr 15 o kapliczkę? 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Kapliczka została zabrana i jest zabezpieczona, żeby nie podlegała zniszczeniu.  
 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Jest złożona w Jastrzębskim Zakładzie Komunalnym. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czy jest szansa na odrestaurowanie? 
 
Jarosław Piechaczek – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Oczywiście.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak, ale na razie w budżecie tego nie mamy. 
 
Marek Krakowski – Dyrektor JZK 
Zabezpieczyliśmy to wszystko, ponieważ okazało się, że oryginalny cokół był 
złożony za budynkiem, wiec pozbieraliśmy to wszystko. Potem będzie próba, żeby 
to wszystko jakoś scalić. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czyli powróci w to samo miejsce? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Musi zostać lekko przesunięta, ale mniej więcej w tym samym miejscu. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 

 
 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2023 rok.  
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –1, przeciw – 0, wstrzymujących się –3. 
 
Ad.4.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2021 rok, 
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Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu miasta 
Jastrzębie-Zdrój przez Octopus Reklama.  

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Robert Cichowicz – Zastępca 
Prezydenta Miasta   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.5.  
Informacja na temat targowiska miejskiego. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Jeśli chodzi o procedury dotyczące zwrotu gruntów, to część było na naszą korzyść, 
ale część byłych właścicieli odwołała się i to dalej trwa, więc czekamy. 
 
Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu Komunalnego przedstawił aktualną informację 
dotyczącą targowiska miejskiego. 
W ubiegłym roku rozmawialiśmy o trudnej sytuacji finansowej związanej z potężną 
planowaną stratą, bo mówiliśmy o konieczności podjęcia pewnych kroków, żeby 
rok 2022 nie zamknąć stratą przekraczającą milion złotych. Wiele tych czynności 
zostało podjętych i na ten moment sytuacja targowiska, czyli bilans jest na tyle 
dobry, że jeżeli nawet w tym roku dopłacimy do targowiska, to bardzo niewiele                 
i w sensie takim, że gdyby nie awaria wodociągu, która wystąpiła tydzień temu, 
gdzie czekamy jeszcze na oferty firm zewnętrznych dotyczących naprawy tej 
awarii, to można powiedzieć, że bilans targowiska zamknie się kilkutysięcznym 
plusem. Tutaj były działania związane ze zmianą stawek opłat, ale też 
wprowadziliśmy szereg ograniczeń związanych z wywozem odpadów, segregacją,  
zmianą kwestii związanych z opłatą eksploatacyjną z tyt. zużywanych mediów, 
prowadzeniem szaletu i zmian dotyczących sposobu finansowania ochrony 
targowiska. Prognoza jest taka, że wpływy z targowiska do końca roku będą                         
w wysokości 1.020.000,00 zł, a wydatki niższe o kwotę 10-15 tys. zł. Natomiast 
wiemy, że awaria będzie kosztować ok. 60-70 tys. zł, więc myślę, że sytuacja nie 
jest tragiczna, ale nie zmienia to faktu, że będziemy musieli wrócić do tematu 
zmiany stawek opłat. Niestety inflacja jest taka, jaka jest i mamy pierwsze 
informacje dotyczące tego, jaka będzie opłata za usługi które są związane                            
z funkcjonowaniem targowiska. Pozostaje tylko dla mnie jako osoby zarządzającej 
tym miejscem i pytanie nie jest, czy podnosić te opłaty, tylko podnieść o ile? 
Pierwsza przymiarka, to podniesienie tych opłat o wskaźnik cen towarów i usług 
konsumpcyjnych za pierwsze trzy kwartały tego roku, więc to i tak będzie 
podwyżka niższa, niż inflacja. Przypominam, że w tej chwili wskaźnik wynosi                  
13,4 % i taka ewentualnie byłaby propozycja. Oczywiście środowisko handlowców 
dopytuje o te sprawy, ale jeszcze się z nimi nie spotykałem i nie rozmawiałem na 
ten temat, bo chciałem w pierwszej kolejności z państwem ten temat omówić                        
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i zastanowić się, w jakim kierunku chcemy iść? Obawiam się, że jeżeli 
zrezygnujemy z tej regulacji opłat, to przyszłym roku będziemy się borykać                         
z dylematem ewentualnych strat. Jeżeli chodzi o ilość stanowisk i podmiotów tam 
handlujących, to niestety ta ilość spada i może nie są to gwałtowne spadki, ale 
jeżeli chodzi o ilość kiosków handlowych w styczniu, to było ich 93 szt., a na dzień 
dzisiejszy jest ich 83 szt. Ilość stoisk rezerwowanych w styczniu, to 180 szt., a 
teraz 123 szt. Ilość podmiotów handlujących w styczniu-131, a w październiku-
116. Pytanie, czy ten odpływ jest duży, czy mały? Czy będzie to znowu tendencja 
stała, czy to znowu ukształtuje się na określonym poziomie i to też czas pokaże. 
Powiem tylko, że w I kwartale tego roku po raz pierwszy od pięciu lat wpływy                       
z opłaty targowej były wyższe, niż rok wcześniej tzn. w zeszłym roku w ogóle nie 
pobieraliśmy opłat targowych ze względu na covid, ale w porównaniu z rokiem 
2020 zebrane opłaty były wyższe, niż sprzed dwóch lat. Natomiast, to się 
wyrównało w okolicach miesiąca kwietnia, a od maja spada. Fakt, że taka sytuacja 
na pewno nie wpływa pozytywnie na ilość klientów, bo im mniej handlowców, tym 
niej towarów. Mam również pozytywną informację tzn. pojawiły się w Sądzie 
Najwyższym terminy rozpraw i mamy trzy postępowania, które w 2019r. trafiły do 
NSA i w przypadku dwóch postepowań po czterech latach oczekiwania zostały 
wyznaczone terminy rozpraw. Jedna rozprawa wyznaczona jest na 12 stycznia 
2023r., druga na 20 stycznia 2023r., a w przypadku trzeciej nie ma jeszcze 
wyznaczonego terminu.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Dziękuję za informację i powiem, że jest to bardzo duży sukces pana w 
zarządzaniu. Komisja pamięta sytuację z jaką pan się zmierzył i również z potrzebą 
dialogu, rozmów z przedsiębiorcami i właścicielami stoisk, to musiało się zakończyć 
sukcesem, bo udało się koszty w mądry sposób ustabilizować i jeżeli teraz zamknie 
pan ten rok na plusie, to jest ogromny sukces. Niepokoi bardzo tendencja 
zmniejszania się ilości, natomiast gdyby Miasto mogło zrobić inwestycję w roku 
2012, to byłaby sytuacja z pewnością inna. Byłaby inna forma obsługi klientów                  
i inna możliwość handlowania. To byłoby nowoczesne miejsce, czyli dobrze 
wyposażone targowisko, gdzie tych klientów byłoby dużo więcej i handlujących 
również. Zobaczymy teraz, jakie będą orzeczenia kończące i będziemy się 
zastanawiać, co dalej? Przyjdzie nam się zmierzyć w dużo trudniejszej sytuacji.  
 
Ad.6.  
Cech Rzemieślników i innych Przedsiębiorców. 
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu przedstawił informację dotyczącą 
funkcjonowania rzemieślników zrzeszonych w Cechu. 
W tej chwili wszyscy przedsiębiorcy i gminy borykają się z kosztami energii 
elektrycznej, czy też gazu i najbardziej doskwiera to zakładom piekarnicznym i są 
jakieś założenia, że cena będzie trochę ustabilizowana, a więc można jakiś budżet 
przewidywać. Niestety na naszym terenie nie jest to widoczne, albo są bardzo małe 
zakłady jedno, czy dwuosobowe, które się dosyć mocno zamykają na dzień 
dzisiejszy. Większe firmy jeszcze się utrzymują i każdy czeka na to, co będzie od 
nowego roku, więc nie jest to kwestia przyjemna. Na szczęście nie słyszy się                        
o zwolnieniach i może nie ma nowych zatrudnieni, natomiast duże firmy takie jak 
na przykład Eko-Okna, czy firmy w Żorach mają przyjęcia. Co będzie od przyszłego 
roku, ponieważ słyszy się, że duże firmy też niechętnie podchodzą do kwestii 
zatrudnienia. Rynek pracownika może nie do końca będzie szedł do przodu, ale 
więc chyba będzie stagnacja. Co będzie z cenami gazu i prądu, to tak, jak się słyszy 
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w telewizji, że mają być zachowane ceny, więc prawdopodobnie dalszych zamknięć 
nie będzie. Była również rozmowa, że Miasto, czy przedsiębiorcy są namawiani na 
oszczędność światła, ale nie można wyłączyć, bo musi być ileś (lx), a z drugiej 
strony przedsiębiorca, czy Miasto może być karane za to, że ma LED. Energetyka 
nalicza różne opłaty, bo zrobili nowoczesne liczniki i na przykład firma otrzymała 
dwa rachunki po 15 tys. zł w sumie za oszczędność. Rozmawialiśmy o tym ostatnio 
na Radzie Biznesu i w moim zakładzie jest tak samo tzn. zużycie prądu jest 
mniejsze, a rachunek o 100% większy. Są legalne urządzenia, które to podobno 
mają neutralizować. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Kondensatory mocy biernej.    
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu  
Tak, tylko jeżeli ktoś ma rachunek na 15 tys. zł, a cena takiego kondensatora też 
ok. 15 tys. zł kosztuje, a z biegiem lat już nie będzie tego płacił, więc energia niby 
nie wzrosła, ale jednak wzrosła plus jeszcze nowoczesne liczniki, które trochę nam 
komplikują życie. Wszyscy patrzą jakoś w przyszłość nie wiem, czy optymistycznie, 
ale jakoś trzeba przeżyć, a inflacja wpływa na każdego i z biegiem czasu ceny się 
zmieniają i w naszej branży stolarskiej tak samo, gdzie wszystko poszło do góry. 
Każdy się jakoś utrzymuje i nie słychać, żeby był brak zamówień w każdej branży, 
więc chyba nie jest z tym problem. Miejmy nadzieję, że energia nie pójdzie tak 
wysoko do góry. Jeżeli chodzi o ilość zakładów zrzeszonych, to mieliśmy w tym 
roku dosyć sporo zakładów, które się zrzeszyły i chcą szkolić uczniów. Jeżeli chodzi 
o kształcenie, to podobno w tym roku jest więcej młodzieży, która idzie do 
technikum i szkół branżowych, niż liceum. Z naszej perspektywy i perspektywy 
klienta jest to dobre, bo wszyscy wytykają, że jest brak fachowców, bo ileś 
milionów wyjechało na zachód i trudno jest to uzupełnić. Dobrze, że tak jest, bo 
jednak  po szkole branżowej wielu młodych ludzi idzie do szkoły II stopnia. Są 
branże, gdzie uczniów jest sporo i w Katowicach przy egzaminach widać, że idzie 
to do przodu i nas to cieszy, a wydaje się, że w perspektywie cieszy to każdego, 
więc droga do kształcenia nie jest zamknięta, żeby każdy mógł się rozwijać .   
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Na jednym z ostatnim spotkań rozmawialiśmy o mapie rzemieślników, co trafiło na 
podatny grunt i tutaj wyrazy podziękowania kieruję do pana Prezydenta 
Foksowicza, ponieważ dokonaliśmy pewnych kroków w ułatwieniu pracy 
rzemieślnikom. Jaki widzi pan odbiór wśród przedsiębiorców z którymi 
współpracuje pan na co dzień? Czy jest takie zrozumienie i czy skorzystali z tego 
przedsiębiorcy, mieszkańcy, czy jakieś uwagi się do tego pojawiły? 
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu  
Jeżeli chodzi o mapę, to były z naszej strony uwagi odnośnie zrobienia ankiety. 
Natomiast jest to dobre, ponieważ jeżeli ktoś poszczególnego rzemieślnika 
poszukuje, a jest taka mapa, to jest to bardzo pozytywne. Czy ktoś korzystając                 
z tej aplikacji wszedł do zakładu, to trudno powiedzieć, ale na pewno takie działania 
są pozytywne i na pewno takie mapy są bardzo dobre, żeby zmieniać nastawienie 
ludzi. Ponieważ teraz klienci zaczynają szukać nie tylko najtańszych wyrobów, ale 
już zaczynają mieć indywidualne podejście, a rzemiosło też do tego jest 
przygotowane, bo każdy w zakładach ma projekty, programy, wizualizacje, więc 
wszyscy idziemy do przodu.  
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Szymon Klimczak- radny RM 
W uzupełnieniu do tej wypowiedzi, to może do panów Prezydentów skieruję, 
ponieważ o każdym tworzącym się biznesie w Jastrzębiu mamy informację poprzez 
zgłoszenia do CEIDG i taką ofertę z naszej strony dostaję. Mapa przedsiębiorców, 
będzie dobrym narzędziem, jeżeli będzie jak najwięcej ludzi i wybór będzie szeroki. 
Czy na przykład ktoś w momencie zapisu się do Cechu otrzymałby taką informację 
ze strony Miasta tzn. jakąś ulotkę? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie każdy jest rzemieślnikiem… 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Oczywiście, że tak, ale można to zweryfikować po kodach…    
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Generalnie wpisy do ewidencji można zrobić siedząc w domu i mało jest osób 
przychodzących, ale otrzymują informację o takich możliwościach. Natomiast 
osoby, które dokonują wpisu przez internet, to informacja jest na stronie.  
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Pamiętam, że swego czasu pani Prezydent wysyłała list gratulacyjny tym, którzy 
otwierali biznes w Jastrzębiu i można tutaj dołączyć ulotkę. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Każdy zakładając działalność gospodarczą i nie jestem pewien, czy to dalej 
funkcjonuje, czy nie… 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Może warto to odnowić tzn. przejrzeć, czy procedury są nadal zachowane i polecam 
to uwadze, żeby to przejrzeć i może dzięki temu nadać nową jakość i podnieść 
poziom. Czy pan Dyrektor zechce się wypowiedzieć na temat mapy rzemieślników? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Współpracujemy z Urzędem na tym poziomie i tutaj nie widzę przeciwwskazań, 
żebyśmy mieli negować… 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Nie mówię o tym, ale chodzi o to, że to narzędzie istnieje od dwóch, czy trzech lat                     
i czy jest to w świadomości urzędników, którzy rozmawiają z przedsiębiorcami, czy 
zwracają się o środki na rozpoczęcie działalności. 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Tak, mają pewną informację, którą oferuje Urząd Miasta i co oferujemy my, także 
jak najbardziej współpraca… 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
W tym mapa rzemieślników? 
 
Andrzej Koba- Dyrektor PUP 
Mapa rzemieślników. Natomiast nie do końca wiemy, czy ktoś przystępuje do 
Cechu i akurat wykonuje taką działalność. Dopiero będziemy mieli doprecyzowanie 
przy wnioskach. 
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Szymon Klimczak- radny RM 
Oczywiście, ale też są kody PKD. 
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu  
Zawodów rzemieślniczych jest bardzo dużo i nie każda firma chce się przyznawać, 
że jest rzemieślnikiem i według przepisów zatrudniając do 250 osób jest 
rzemieślnikiem, a więc wykształcenie zawodowe powinno być przez rzemiosło 
robione. Teoretycznie każdy przedsiębiorca i mamy w bazie 77 zawodów 
rzemieślniczych i w zasadzie jest rzemieślnikiem. W większości zakłady zrzeszone 
w Cechu szkolą uczniów. Jest tak, że jeżeli ktoś już szkoli, to żeby jednak był                       
w rzemiośle, ponieważ były takie spotkania i nawet w mieście w związku ze 
skargami na rzemieślnika. Natomiast szukając w naszym rejestrze takiego 
rzemieślnika widzimy, że go nie ma i okazuje się, że umowy z uczniami trochę 
inaczej wyglądają, bo księgowa nie potrafi tego rozeznać, a my jakiś nadzór mamy 
nad szefem, żeby wszystko było tak, jak należy. Dobrze by było, żeby ze szkoły, 
czy z Miasta było to jednak kierowane. Rzemiosło też ma wpłacany potem 
ekwiwalent za wykształcenie ucznia i jedne gminy przez jakiś czas próbowały, że 
musi być nadzór i musi to być przez Cech, to trochę upadło, a teraz znowu wraca, 
bo widzą, że nie jest to wymuszenie, żeby ktoś się gdzieś zapisał. Miejmy nadzieję, 
że zmieniła się ta świadomość klientów, uczniów, rodziców, żeby jednak zawody 
rzemieślnicze chcieli wykonywać.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Trudno jest działać, kiedy nie ma rozwiązań, aby tak, jak w systemie francuskim         
i niemieckim było dofinansowywanie na przykład przez udział w podatkach i różne 
są formuły i wówczas taka organizacja ma podstawy do działania.  
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu  
Tam mają prawników i muszą oddać jakiś procent z obrotu, dochodu. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
To jest prosta decyzja, ale w środowiskach politycznych nikt tego nie podjął. 
 
Kazimierz Wawrzyczek-Starszy Cechu  
Zawsze było to mocno politycznie uwarunkowane, ale to jest gospodarczo 
uwarunkowane. Rynek powinien być również uregulowany, bo powstało dużo firm, 
jak były pakiety górnicze, to wszyscy robili się fachowcami. Potem był zły PR 
fachowców i już nie mówię o rzemieślnikach, ale tak to zostało w głowach ludzi, że 
na to trzeba uważać. Po to też powinna być organizacja, żeby jednak weryfikować 
czy to kwalifikacjami, czy opiniami, bo nie mówię, że w naszym środowisku gdzie 
są uczniowie wszystko jest dobrze, ale staramy się wpływać na to i są to przykre 
rozmowy, ale idą w dobrym kierunku. Natomiast nie wiem, czy będzie 
uregulowanie statutu? Chyba nie i musimy sobie radzić sami. Utrzymujemy się 
tylko ze składek, więc nie ukrywam, że nie jest łatwo. Sama weryfikacja rynku  nie 
do końca też jest dobra, bo jednak powinny być normy zachowane i my się tej 
weryfikacji nie boimy. Kiedyś jednak były w zakładach rzemieślniczych tabliczki                   
i jakoś to funkcjonowało i nikt nie miał pretensji. W Cechu było wpisanych 350 
zakładów, a w tej chwili 78-80 zakładów. Ze strony Miasta tej weryfikacji też nie 
można zrobić, bo nie możecie czegoś zrobić niezgodnie z ustawą.  
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Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Mam informacje z Ministerstwa Rozwoju, żeby odbyła się kampania i może jakaś 
okazja, żeby powalczyć o udziały i stałe dochody dla Izb Gospodarczych i to nie 
byłby wielki wydatek dla państwa wcale, a dałoby podstawy... 
 
Alina Chojecka- radna RM 
Szanse na rozwój. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Tak. Natomiast czas pokaże, czy to się uda. 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Jeszcze taka sugestia, jeżeli mamy to narzędzie tzn. mapę rzemieślników i to, że 
mamy bazę to jedno, a teraz żeby z tą bazą dotrzeć do świadomości jastrzębian 
tzn. jak szukasz, to szukaj przez nas. Szukasz przez Google, JasNet, czy inne 
portale u nas w mieście, to tak szukaj też na naszej stronie. Można taką akcję 
zrobić, że Miasto prowadzi taką bazę i jest darmowa. Zarówno informacja dla 
przedsiębiorców, jak również potencjalnych państwa klientów i to też w jakiś 
sposób wzmocni. Miasto ma swoje możliwości tj. portal informacyjny dobrze 
funkcjonujący i reklamy na mieście, świecące bilbordy i taka reklama na przykład 
„Szukasz rzemieślnika, szukaj u nas”. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Jest to prezentowane od czasu do czasu i przypominane i również dostępne na 
głównej stronie Miasta. Prawda jest taka, że są silniejsze opcje takie jak na 
przykład Google, gdzie jest bezpośredni dostęp… 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Oczywiście, że tak. Natomiast gdyby tylko Google świadczyło  o pozycji na rynku, 
to każda z firm nie miałaby swojej strony, wizytówki i nie byłoby sensu wrzucać 
informacji na stronę Miasta i Facebook Miasta, tylko wszystkie wpisy  
zamieszczałoby się… Google jest potentatem ogromnym, ale mimo wszystko też…. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Kwestia kształtowania przyzwyczajeń osób szukających. 
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Nie chce wchodzić tutaj w szczegóły, ale na przykład materiał do gazety „Jastrząb” 
o tym, że jest mapa rzemieślników, która funkcjonuje i dokonaliśmy przeglądu                     
i jeszcze ją udoskonaliliśmy. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Wiem o co panu chodzi i to jest realizowane. Cyklicznie w gazecie „Jastrząb” jest 
to poruszany temat.       
 
Szymon Klimczak- radny RM 
Dobrze o to mi chodziło. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Bardzo dziękuję za podzielenie się informacjami. Proszę w imieniu Komisji chciałem 
przekazać dla rzemieślników wytrwałości i sukcesów. Proszę te serdeczne 
pozdrowienia przekazać. Bardzo dziękuję.  



10 
 

Ad.7.  
Wolne głosy i wnioski. 

Michał Urgoł- radny RM 
Panie Prezydencie od dwóch miesięcy są niezbierane worki z liśćmi w Sołectwie 
Bzie i nie wiem, jak w innych Sołectwach? Wiem, że była zmiana harmonogramu, 
ale mieszkańcy nie nadążyli za tą zmianą, ponieważ nie była automatycznie… 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Trzeba było zaktualizować. 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Tak i to już wiemy, ale obiecano nam w październiku przy okazji odbioru bio 
odpadów i taką informację przekazaliśmy mieszkańcom, ale to się nie stało.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie mogło być to zrealizowane, ponieważ firma sprzątająca nie miała tego                             
w zakresie obowiązków, a jedynie w tych miejscach gdzie wyraziła zgodę, bo nie 
płaciliśmy za to dodatkowo, bo to jest dodatkowa usługa. W pewnych miejscach 
pewnie posprzątała. Natomiast nie wiem w jakich miejscach i nie jestem w stanie 
teraz powiedzieć w jakich miejscach posprzątała, a w jakich nie posprzątała. 
Faktycznie od 14 listopada rozpoczęła się akcja i sukcesywnie jest prowadzona. 
Oczywiście mamy szesnaście obszarów i różne firmy to obsługują i to w różnym 
okresie będzie realizowane zgodnie z harmonogramem.  
 
Michał Urgoł- radny RM 
Informacja z Wydziału była taka, że grzecznościowo przy okazji bio odpadów 
zostaną worki zabrane.  
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Ale nie wszędzie firmy zgodziły się na to, żeby to zrobić w ramach obowiązującej 
umowy. 
 
Michał Urgoł- radny RM 
W takim razie apeluję, żeby w w/w aplikacji aktualizacja w jakiś sposób robiła się 
automatycznie. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie ma takiej możliwości, bo jest to na prywatnych telefonach.  
 

Michał Urgoł- radny RM 
Dobrze, ale to się nie dzieje nawet po kliknięciu aktualizacji. 

 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie znam się na tym, ale rozmawiałem z panią Naczelnik i wiem, że aktualizacja 
poszła i mieszkaniec musi sam, ale w jakiej formie, to nie wiem. 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Mamy całe Bzie zarzucone workami z liśćmi. 
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Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Jest informacja, że jest dostępna aktualizacja i teraz muszę kliknąć, żeby to 
zaktualizować.  
 
Marek Krakowski-Dyrektor JZK 
Tam jest opcja jednorodzinne, czy wielorodzinne.   
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Proszę zobaczyć o czym rozmawiamy tzn. przez dziesiątki lat były składowane, a 
teraz tony folii zostały wyprodukowane i to jest absurd. Zmieńmy to, bo to jest 
niezrozumiałe w imię ekologii w tony folii liście pakowane.  
 

Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Panie Przewodniczący z tego, co wiem, to część tych worków jest 
biodegradowalnych. Natomiast rzeczywiście mieliśmy sygnały z różnych części 
miasta, że mieszkańcy nie przeczytali i nie dokonali aktualizacji, ale niestety 
harmonogram został już zmieniony i regulamin też został zmieniony w czerwcu 
tego roku i nie mogliśmy nic zrobić, bo firma w zakresie swoich usług miała 
listopad, a nie październik i grudzień. Dlatego tam, gdzie grzecznościowo się 
zgodzili, to uprzątnęli i miejmy nadzieję, że w tym tygodniu już tematu nie będzie.      
 

Michał Urgoł- radny RM 
Odnośnie tematu śmieci, czy cena o której rozmawialiśmy przy okazji zmiany 
stawki opłaty śmieciowej w przetargu  jest za tonę odpadów, a nie za mieszkańca? 
Chodzi mi o cenę, jaką Miasto płaci za ilość śmieci. 
 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
To jest w tonach i potem przelicznik pójdzie na całkowitą kwotę danej usługi, a                           
później jest to  przeliczane na mieszkańca statystycznie.  
 

Michał Urgoł- radny RM 
Czyli, gdyby ilość śmieci się zmniejszyła, to Miasto musi podnieść… 

 
Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Tak, ale trzeba jeszcze wziąć pod uwagę poziom recyklingu. 

 
Michał Urgoł- radny RM 
Tak, ale chodzi mi o to, jaki jest mechanizm opłaty za śmieci przez Miasto? 

 

Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Firma nie daje nam oferty w sensie takim, że na jednego mieszkańca jest dana 
kwota, tylko jest globalna kwota w zależności od asortymentu. Przekazujemy 
informację, jakiego asortymentu były śmieci w przestrzeni czasowej i oni na tej 
podstawie wg.ilości ton kalkulują cenę za dany materiał. 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Ale płacimy za faktycznie wywiezione? 
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Robert Cichowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Za wywiezione i bierzemy pod uwagę również GPZON i mieliśmy takie sytuacje, 
gdzie nie było odbioru i pamiętacie państwo jak z tygodnia na tydzień rosły ceny 
za odbiór odpadów. To wszystko wpływa również na cenę i cena obsługi PSZOK-u 
też jest brana do wyliczenia tej stawki, jak również opłata środowiskowa. 
 

Andrzej Koba- Dyrektor PUP  
Chciałbym przekazać informację, że w przyszłym tygodniu w dniach 20-22 
listopada 2022r. w Katowicach odbywa się Kongres Małych i Średnich 
Przedsiębiorstw i my jako Urzędy Pracy z województwa śląskiego również w tym 
uczestniczymy. Mamy panel dyskusyjny, który dotyczy śląskiego rynku  pracy 
zatytułowany „Regres, czy progres”. Chcemy się przyjrzeć i porozmawiać                             
z ekspertami w temacie potencjalnych zagrożeń na przyszły rok i jak my, jako 
urzędnicy mamy się do tego przygotować, bo nie wiemy, jakie będą skutki tych 
działań obecnych i negatywnych zjawisk, które są na rynku. Ponieważ z tego, co 
obserwujemy i wymieniamy się informacjami, to jeśli pojawiają się zwolnienia 
grupowe, to okazuje się, że bardzo szybko osoby zwalniane znajdują pracę                          
w kolejnych zakładach. Więc na dzień dzisiejszy nie jest źle, natomiast zobaczymy, 
co będzie w przyszłości.  
 

W dalszej części posiedzenia Komisja zapoznała się z informacją przedstawioną 
przez Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jastrzębiu-Zdroju dotyczącą 
organizacji spotkań w ramach Światowego Tygodnia Przedsiębiorczości 2022. 
 
Ad.8. 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2023r. 
 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2023r. przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, 
wstrzymujących się –0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.9.  
Przyjęcie protokołu z dnia 18 października 2022r.  

Protokół przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.10. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                     
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                                  Przewodniczący Komisji 

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
 

TADEUSZ SŁAWIK  


